

ACQUIRED IMMUNE DEFICIENCY SYNDROME (AIDS)

As of 30 June 1983, 14 European countries had reported cases of acquired immune deficiency syndrome (AIDS) to the WHO Regional Office for Europe, under the voluntary AIDS surveillance scheme which has been in operation since mid-March this year (Table 1).¹

SYNDROME IMMUNODÉFICITAIRE ACQUIS (SIDA)

Au 30 juin 1983, 14 pays européens avaient notifié des cas de syndrome immunodéficitaire acquis (SIDA) au Bureau régional de l'OMS pour l'Europe, dans le cadre du système volontaire de surveillance du SIDA qui fonctionne depuis le mi-mars de cette année (Tableau 1).¹

Table 1. AIDS Cases and Deaths Reported by Member Countries of the European Region of WHO (as of 30 June 1983)
Tableau 1. SIDA: nombre de cas et de décès notifiés par les Etats Membres de la Région européenne de l'OMS (au 30 juin 1983)

Country — Pays	Cases Cas	Deaths Décès	Cases suspected or under observation Cas suspects ou en observation
Austria — Autriche	3	1	1
Belgium — Belgique	21		14
Denmark — Danemark	10	4	
Finland — Finlande			1
France	59	19	
Germany, Federal Republic of — Allemagne, République fédérale d'	24	6	40
Ireland — Irlande	2		
Italy — Italie	2		
Netherlands — Pays-Bas	3	2	
Norway — Norvège	2		2
Spain — Espagne	1		3
Sweden — Suede	3		1
Switzerland — Suisse	13*	10**	
United Kingdom — Royaume-Uni			
England & Wales — Angleterre et Galles	9	3	5
Scotland — Ecosse	1		
Total	153	45	67

* 1 case reported after 30 June 1983 — 1 cas notifié après le 30 juin 1983

** Reported after 30 June 1983 — Notifiés après le 30 juin 1983.

No cases have been recorded in Albania, Algeria, Czechoslovakia, the German Democratic Republic, Greece, Hungary, Luxembourg, Turkey and Yugoslavia, and no information has been received from 9 other countries.

So far, most cases are among homosexual or bisexual males, although 7 cases in females have also been reported. Two confirmed and 3 suspect cases were in haemophiliacs. The majority of cases have travelled to the United States of America, Africa or Haiti in the past 5 years. In Belgium, all cases but 2 were among Zairians. One case in the

Aucun cas n'a été enregistré dans les pays suivants: Albanie, Algérie, Grèce, Hongrie, Luxembourg, République démocratique allemande, Tchécoslovaquie, Turquie et Yougoslavie et aucun renseignement n'a été fourni par 9 autres pays.

Jusqu'ici, la plupart des cas ont été observés chez des hommes homosexuels ou bisexuels; 7 cas de SIDA ont cependant été signalés chez des femmes. Deux cas confirmés et 3 cas suspects sont hémophiles. La majorité des malades ont séjourné aux Etats-Unis d'Amérique, en Afrique ou à Haïti au cours des 5 années passées. En Bel-

¹ See No. 14, 1983, p. 102.

¹ Voir N° 14, 1983, p. 102.

Netherlands was from Nicaragua. In France, the first cases of AIDS were detected in 1981.

The WHO Regional Office for Europe is planning a meeting on AIDS to be held in Aarhus, Denmark, 19-21 October. On this occasion, a European Group on AIDS will formally be established with a view to the adoption of a uniform system of recording data by national AIDS committees which already exist in 6 European countries and are being established in several others.

gique, tous les cas, sauf 2, se sont produits chez des Zairois. Aux Pays-Bas un malade venait du Nicaragua. En France, les premiers cas de SIDA ont été dépistés en 1981.

Le Bureau régional de l'OMS pour l'Europe envisage de tenir une réunion sur le SIDA à Aarhus, au Danemark, du 19 au 21 octobre. A cette occasion, un groupe européen pour le SIDA sera officiellement établi en vue de l'adoption d'un système uniforme d'enregistrement des données par les comités nationaux du SIDA qui existent déjà dans 6 pays européens et par ceux qui sont actuellement mis sur pied dans plusieurs autres.